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LOS ANGELES, CALIFORNIA, THURSDAY, NOVEMBER 18, 1971
9:47 A.M.
S -
THE COURT: All right. All the jurors are present.
Both counsel are present.
Mr. Kanarek? And Mr. Williams?
MR, RANAREK: Oh, yes, your Honor.
THE COURT: I understand somebody forgot you this
moining, and they didn‘'t pick you up at the right time.
(Whereupon, murmurs of "Yes, that's right,” were
heard from members of the jury.)
THE COURT: Mr. Kuczera was busy this mqrning, I suppose.
(Whereupon, the following proceedings were had at
the bench among Court and counsel, outside the hearing of the
jury:)
THE COURT: Go ahead, Mr. Kanarek. Would you inguire of
youx client whether he will comport himself properly in
court?
(Whereupon, a discussion off the record ensued
through thée screen in the detention room door between
Mr. Kanarek and the defendant.)
MR. RKANAREK: Your Homor, he says that he represents
nothing.
THE COURT: ALl right, Let's proceed without him, then.
(Whereupon, the folldwing proceedings were had in
open court, within the presence and hearing bf the jury:)
THE COURT: You may continué, Mr, %éﬁarek.

. -
(Pause in the proceedings while a discussion off.,
e e o b .
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+he record ensued at the counsel table between Mr., Kanarek aﬁd
Mr. Manzelia.)

MR. KANAREK: Shall I go ahead?

THE COURT: Yes, proceed.

MR, KANAREK: Thank you. Continuing the reading of
Mary Brunner's testimony. .

For context and continuity, ;;Wiil'go back a

couple of qguestions, your Honor, I‘belieéé éhis has been

LIS

-- part of this was -- had already Eeen.statedw very briefly,
. : ! ) ) 4

"0, ' All right, Would yom tell us if ° . .|
you can -~ weuld you tell us when each gonvergat;on

' .

occcurred and what was said at cach oonveréétioﬁf

a—

Can you do that? 1s that possible?. & ;. Coe

“a, Not exactly. Sadie talked about
killing Gary several times, and it was all within
a period of a couple of weeks. &And every time she
told it, it came out a little bit different.

"0 Now, will you tell us as best
you can ~- were all of these conversations at
the Spahn Ranch?

3, Yes.

"o, Was anyone else present other than
yourself when you spoke to Sadie concern}ng these
matters?

"B, I think one time I talked to her alone
about it; and other times, I talked to her with

other people present.

", All right. Will you tell us who

CieloDrive.cOmARCHIVES
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"the other people were, who were present?

"A Just other girls, other girlé in the
Family. I don't remember for sure who.

"Q All right. Then would you tell us ~-
would you tell us each of the versionsthat Sadie
told you?

"You may -~- you say -~ she told it a little
different each time.

"One version was that Gary was attacking her
and that she had stabbed him.

"One version had it that Gary was after Bobby
for some reason, and she had stabbedkth.'

"One version was that Garg haﬂ‘gétten in a
fight with some other peqpleé'whéh she had gone up
there, gotten in a fight with other pgppl%ﬂﬁﬁgtdsye, % e
had been with, and he got stabbed. o o

"It wound up that he got stabbed Hy’othér. f b
people. She had stories, you know. Sa&ie‘s_
imagination runs sometimes. . ‘ -

"One version had Bobby -~ one version had
Bobby stabbing Gary, and then she atabbing him
afterwards.

", Have you finished?

"a, That is all I can remember. There are
a lot of details, but they‘went in one ear -~ I
heard them, and I put them in my head, but I

don't remember them exactly.

"0 what did she say occurred at the Hinman

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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"house prioxr to the stabbing?

"B, They all involved the fight in which
Bobby's ear had been cut by someone, and some of it
was by other people. Sometimes it was cut -- not
by Bobby; Gary. ExXcuse me.

"It had been cut with a knife. I don't remem—
ber exactly how it happened in her story.

0 How did she -- now, did she say anything
concerning Gary Hinman's dealing in dope?

"THE WITNESS: Yes.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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"o What did she say?

"THE WITNESS: She mentioned -~ in one
version that I heard, she nentioned there was
some dealers at Gary's house; that he had burned
them, oxr £hey had burned him,

"I don't remember which way it went.

"q, What do you mean by 'burn'?

"A Burned? Well, it means either that he's
gotten something from them and hadn't paid them for
it, or they had gotten some dope from him and hadn't
paid for it, or else they had given him bad dope.

"0 Now, did she state that Leslie was with
her at the Hinman house?

"A Yes.

"0 Did she state how long Leslie was with
her at the Hinman house?

“A, For a couple of days.

o, Did she tell you what she observed
Leslie do at the Hinman house?

"a, I don't really recall what she said
she saw Leslie do. She was there with her. They
were doing whatever they were doing togethex.”

And your Honor, there was an»orde; by the

Court that the last portion -- "The latter poxﬁién,will
be stricken." I -- I'm sorry I read that. I don't
exactly know what -—- I imagine it would

s 1
I read. L

nean the last sentence
RV N i

¥

(Whereupon Mr. Kanarek handed the transcript to theg

E

.

(|
¢
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Court, which transcript the Court pe:uséd;)" o o
THE COURT: “"The latter portien of the apqux”wilx::}

be stricken. The jury is admonished tO‘diéfégéfd |

it," Judge Older said. " , TN

The latter portion appears to be: "She was

there with her. They were doing whatever they were
doing together.”

I think you are correct.

MR. KANAREK: Thank you.

0. Was there any discussion with Sadie

concerning the words ‘Political Piggy'?

“A, She told me that she wrote them on a

wall,

"0, Did she tell you why she wrote them on

the wall?

"B, No."

(Pause in the proceedings while Mr. Xanarek
perused the transcript.)

MR. KANAREX: Your Honor?

{(Whereupon, a discussion ensued at the bench
between Mr. Kanarek and the Court, which discussion the
reporter was unable to hear.)

MR. KANAREK: After coasulting with Judge Choate, I will
read a portion of Lines 22 and ~- through 24, of 27010.
"Did she tell you whose idea it was to
write them on the wall?
“a, No. i

"0 Now, after you were arrested, you
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"spent some weeks in jail; is that right?
"A That's right.
"o, Abhout six weeks?
"About six weeks?
VA About that.
"o After you got out of jail, did you
go somewhere?
"B I went f£irst to the xanch.
"Q How long did you stay at the ranch
after you got out of jail?
"R Just overnight; part of the next day.
0, Do you remember what day it was that you
went to the ranch?
" No.
Q Now, you recoghize that you are testifying
under oath?
"2 Yes.
1 Under penalty of perjury?
"a  Ub~huh."
U-h dash h-u-h.
(Pause in the proceedings while Mr. Kanarek
perused the transcript.) |
Q. Did you have occasion to go into the
trailer where Randy Starr lived when you got back
o the ranch? | Y
"3, Yeah, I think I did,l Begause éandy
was getting stuff ready -- oh, no. I.think Sandy
was in there,.maybe, then with her baky.bl‘ |

)
Y

R
4
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tlQ'
"B.

i - T
Had you been.in that trailer before?

Yeah," R 3
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MR. KANAREEK: Your Honor, may I have a moment with
the clerk? I need an exhibit.

THE COURT: Yes, you may.

MR. KANAREK: Thank you.

(Whereupon,‘there was a pause in the proceedings

while Mr. Kanarek conferred with the clerk gff!the record.)

MR. KANAREK: "Q “Had you QQeﬁ in that

trailer before? S

s
’

"Aq Yea,h- ) ) :5 . } R “‘ -‘ “4 )

"o, Were there cupboards in that trailex?

Y Y
“A- Yes - - oo

1) Now, I will show you a pictureju—
"0 I show you this panel.: Iﬁiabpéaré.

to be a dobt or a panel depicted in People's 61,

"pirst I will ask you, have you ever seen
that panel before?”

MR. KANAREK:- Your Honor, may the record refiect I have
Péople's 261 in A-253 156 which has previously heen admitted
b& reference in our court?

THE COURT: Very well, the record may so show.

MR; KANAREK: And the jury has seen it,

"a, Yeah, I think I remember seeing this
some place., I don't remember, it is probably all
on the same panel. This would stand out more.

o, Now, directing your attention to the

time before you were arrested on August 8, 1969.

"Was this writing on that panel on the trailer
that Randy Starr occupied?
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VE, Before I was arrested?
w0, Yes,
“A  No. !

"o Did you see this writlné ‘on this

L
panel before you were arrested?

"A  Not that night, I went back to the .

io-

ranch. I did not see it, no.

"o When did you see it, if at’all 1n your ‘

lifetime, what appears to be depicted in People g
261? When did you first see it? .- Lo

"a, I only saw it once. I was at the
ranch in October when all the Family was in the
desert and it was on the wall then.

"Q Now ~=~ and is it your statement that
prior to the time that you saw it in October, you
had never seen this, what is depicted here -- what
is written on this panel? You have never seen it
before?

"2, That's right.

"0, And on how many different occasions had
you been in the trailer that was occupied by Randy
Starr?

"A Oh, really, I was in there, in and out,

you know. I might go in there every day, several

. times, and I might not go in there —— you know, I

hdave been in there hundreds of times, I imagine.
"0, So you had ample opportunity to lock at

the panels that were covering the cupboard, right?
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A, Yeah.
"D And the doors that were covering the
cupboard?

"a, Sure, I cleaned that trailer several
times.

0. Does this panel, this door appear to be
a cupboard door or panel for that very trailexr?

", Yeah, I saw that panel., I saw it painted
in there, '

"o And is this the very panel that we are
speaking of, the panel that you saw in Randy Starr's
trailex?

"a, I imagine when I saw it a lot of this
writing was not on it, Part of it was on it. X
don 't think this Peace symbol was there on it then.

%0, Well, was anything written on it at all
before ‘your arrest of August 8, 19692 ' |
“A. No, nothing at all was griﬁten on it

before my arrest. . N _ _
"o, And this came.into eéisténée.ipjthe'fogi- ,'

that you see it herae, with thése‘wfitinés on it -

after August 8, 1969, is that right? . . . 't
"3, After the middle of Septembér, 1969.

"o Now, who lived in that tfailér?. Who

- lived in that trailer, to your knowledge, between

August 8, 1969, and sometime in October, 19692
A Sandy lived there, I think for a while
with her baby, and then after she left and went to

CieloDrive.comARCHIVES
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in the transcript. I'm spelling it. It is not spelled in

the transcript. That is,letter for letter.

"the desert, Juan --" J-u~a-n, It is spelled Juan

"-~ Juan moved into that trailer.

“0 So if Sandy -~ do you know when Sandy
went to the desert? ‘

"B, No, I do not.

"o, Do you know the exact date or can you
give us an approximate time that Juan Flynn moved
into that trailer?

"A, No. I know when I was out of jail in
the middle of September, I think it was. Sandy was
living in the trailer with hexr baby. 2and then, I
went back east. And when I came back in Ootober,
none of the family was there., The only people I
knew there was Juan.

"On August 8, 1969, who lived in that trailer
the day you were arrested?

", I don't rightly recall.

"o, The trailer we are speaking of.

"A I don't remember Randy being there then.
I don't know who was using it right then. - I think
Randy just left the ranch, I don‘t,;hg# if anyone

was using it.

. -~y
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1 When you got out of jail, then,
Sandy was living there, is that right?
"2 That's right. .

$ *
1 a3

"Q. When was the first tine Fo‘&bur
knowledge that Juan Flynn lived inithat trailer?

"A I know the first time that I'kpew of ..
him living in there was when I was here in October. _

“Q October, 19692 S

A, Uh=~huh,* .

U~h"hyphen h-u-h, |

"o Is that right?

A, That's right.

"0, Now, you went to Wisconsin, and while
you were in Wisconsin were you interrogated by
Los Angeles Police officers?

"A, Yes.

el Did you at some time, then, come back to
Lios Angeles?

A Several times.

"Q In other woxds, you went back and forth
several times? '

“A At least three,

"0 Now, do you remember when it was --
do you remember the date that you were interrogated
by Los Angeles Police officers in Wisconsin?

*B, Twice. Once in December of '69 and
once in March of '70.

" You gay you made arrangements to come
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"but you didn't come?

"A That's right.

"o Now, when was it that you came to
Los Angeles, in fact? The first time?

“In '70. .

"Well, then, without telling us what was
said, Miss Brunner, you were sSpoken to in Wisconsin
by Mr. Katz of the District Attorney's Office as well
as Los Angeles Police officers, is that right?

MR, That's correéect, yeah.

"0 Then, subsequent’ to some convexsation

with a member of the District Attorney's Office, to-
wit, Mr. Burton Katz, you then céﬁefﬁb Los Angeles?

"A  That's right. - -

"0, When was that?

"a  Probably in the end of March, Itmkng~f
sure. I was only here for a weekend to talk to'aj
lawyer. A

" Then, after speaking to whoever you spoke
to here in Los Angeles, you went back to Wisconsin?

"A That's right.

"Q When did you return after having gone
back?

np, The Sheriff's Department brought me
back in April.

"0 You mean you were brought back in
custody in April?

"B Well, yeah, they di& not tall it custody,
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"but that was what the effect was.

"o, In April you were accompanied to
California by certain people, is that right?

"A, That's right.

0, ' Who were these people?

"A A member of the Wisconsin Sheriff's
Department. |

', Anyone else?

"2, No.

"o Between the time that Mr. Katz spoke
to you and the time that you came out in April,
were you spoken to by any law enforcement officers?

A, I don’t believe 30 ~~ oh, yeah, a
telephone conversation, but that was all.

"a Now, on how many occasions in your life~-

time, Miss Brunnexr, have you been at the Gary Hinman

housge?

"a Several.

"9, And were these time% during the year
19687 y T

"B, Yeah, a lot of times. I lived there in
1968, o b |

"0 When you lived at the Gary Hinman house,

P

oo P

who else lived there?
"2, Gary and Bear, my son, and usually one
other girl,
0 And another girl?

A Yeah., Brenda was there sometimes with

.

¥
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.

"me and sometimes another girl, mayb¢ Ella.

¢

1 .
1 A 5
x .

Bear, youxr son —-= - ' C o e

"o And so it was you, éaiy Hinwan, Pooh

- x

A, That's right. .

i) -~ whose true name is-Michaeigﬂaﬁédpi< sl
is that right? )

"2, Yeah.

", And thisz new girl, Ella?

: N Ella or Brenda, elther one, they switched
off.

"Q Miss Brumner, did you chserve Mr.
Bobby Beausoleil in the company of Leslie Van
Houten?

"a, Yeah, a lot‘of times. They were real
c¢lose.,

"o, Would you degeribe the relationship that
you saw between the two? ‘

"B, Like Leslie lived with Bobby for a while
and when he came back to the ranch, they were very
tight, like they were with each other all the time.

"0, Now, directing your attention, ﬁisa
Brunner, to on or about July 15, 1969.

"Do you know where Leslie Van Houten

was living?

A, She was living at the ranch.

LQ Do you know where Bobby Beausoleil was

living or where his residence was?

"R, He was staying at the ranch thean. He had
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"another apartment some place but at the time he
was staying at the ranch.

"o, And at a time when Bobby Beausoleil was,
as you put it ~- well, you think he had another
apartment and was staying at the ranch alsgo.

"Did you see Leslie Van Houten %n the
company .of Bobby Beausolei;?, . '-‘;

"2, Almost all the ‘time.

"Q, Did you see Leslie Vangﬁﬁﬁtéhfin:th?f

company of Bobby Beausoleil at different times of

LR !

the day and night? ) N F i{“

"2, Yes.

" Now, did you have occasiogléo’kndW‘whééﬁei
or not Bobby Beausolell and Leslie Van Houten shared
sleeping quarters at the ranch?

"A I know they did. I don't know if I
ever saw them together, but I know they did.

o, Upon what do you know-thig, upon what
do you base this? You say that you know that they
didr

" They were just together all the time.

"0, Directing your attention to the time
after Bobby Beauséleil was arrested; August 4, 1968,
and before your arrest of August 8, 1968, did you
have occasion to speak with peslie in that interval
of time?

ua, YeS,
"0, Can you tell us whether Leslie showed

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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"any cohcern concerning Bobby Beausoleil?
", Yes. She wanted him out of jail a
lot.
"0 Now, did Bobﬁy Beausoleil, Bobby
Beausoleil to your knowledge make any phone call
| after his arrest to anyone at the Spahn Ranch?"”
Uh, your Honor, I would like to approach the bench
on that, if I may.
(Whereupon, there was a pause in the proceedings
while the Judge perused the transcript.)
THE COURT: The objection there -~ counsel has asked
about testimony which was offered by reason of a question which|
was not evén responded to, .

1

MR. KANAREK: VYes, it was., It was. The one that was

: .

sustained after ~- !

THE COURT: The question was, "Nék:, to your }

i a ! o =‘,)
knowledge did Bobby Beausoleil make any phone call after his '

arrvest to anyone at the Spahn Ranch?

"a. He called the ranch. I'm n&t.sﬁre«;
who he talked to., I know-he called and he told::_ .
us that =-" and then, thereafter, the{CAQIt élso suétains

the objection as hearsay.

MR. KANAREK: "@ To your knowledge do you
know where that telephone call came from?"

Well, that was sustained, too.

Well, your Honor, did your Honor look at the top ~
THE COURT: Why don't you just go ahead and edit it,

leaving in the portions that were unobjected to or that were
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not stricken. .
Mﬁ. KANAREK: That's why I would like to have your
Honor make -~ because I think that -- the top —- that -~
THE 06URT= You're speaking about the answer on the top
of page 27036. And, of course, it was stricken. It shouldn't
bé read. | ’
MR. KANARER: That's what I am asking the Court to

considexr, that de novo.

LS

-
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THE COURT: 1I£ you are asking the Court to consider
de novo, I would make the same ruling that the Judge made
there, that the answer should be stricken.

MR. KANAREK: Very well, your Honor.

THE COURT: It does appear to be improper.

o Do you know what automobile Bobby
Beausoleil was arrested in?

nA Yeah. The one I usually drive, the
white Fiat. .

"o  And this is an automobile that you
started driving at about what ;ime?J

"By time, I mean what date? Do you
remembey when it was yaﬁ started driving'that
automobile? -

A No. I know I was going shoppingnand
using it to go shopping with the credit cards I
had, but I don't know -- you know, when I gharted
using it.

o) Who is it that tramsferred physical
possession of that automobile to you?

VA The car was parked at the ranch, and
the keyswere in the ignition, like all our keys
were always in the ignition.

"1 just happened in and took it.
"oy I see. 8o that your relationship
with that automobile was because it was located
at the ranch; is, that correct?

"A  That's correct ~- that's right.
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- Y9 Now, at the time that you were at the
ranch, was your gon Michael Mangon, also known as
Pooh Bear, was he at the ranch?

"A Yes.

"Q  And was this child from the same group
of children as Linda Kasabian's child, Tanya?

"A  Yeah, Linda‘s and Sadie's, and gometimes
Danny DeCarlo's.

"  These children were all kept together,
and they were together at a certain area in the
ranéh; is that right?

"A Yeah, more or less. But Tanya and Bear
could both walk, so they got around more than the
other two.

o  Now, directing your attention to
My. Hinwan, bhave you geen Mr. Hinman in the
company of Juan Flynn?

"A I have seen }:hem dn 'cmipany together
at the ranch.

Q Dirécting your at:tentic‘m to a time. '
when Juan Flynn and Gary Hinman were together,
at the vanch, do you have such an oc.cas'ioz; in
mind? o .

" Gary came to the ranch a few t;,mes,. |
and I have seen him talking to Juan.

R Did you see Mr., Hinman and Juan
Flynn leave the ranch togethex?

"A I don't recall them -~ I don’'t recall
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"seeing them leave together.

g Do you know the voice of Juan Flyan
when you hear 1t?

"A Yes.

"Q Did you know the voice of Gary Hinman
when you heard it?

A Yes.

i) During the year 1968, did you hear the
voice of Juan Flynn and Gary Hinman together? Those
two voices in the Hinman home, while you were living
there in '68?

! Yes.

"9 Did you see and hear Gary Hinman at
the Spahn Ranch?

A Yes.

"Q Directing your attention to this
occasion in 1968, you say you did hear Juan
Flynn's voice at the Gary Hinman home; right?

A Right.

"Q,  And you heard Gary Hinman's voice
at the Gary Hinman home?

A Right «- that's right.

"a  And they were speaking together?

A  That's right."

(Pause in the proceedings ﬁohilé Mr. Kanarek

perused the tramscript.)

"a  Have you, in the last couple of

weeks, in éoupany with other indi\'iiduals,‘ '
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"attempted to serve Juan Flynn with process to
come to this court?

A Yes.

"o  Would you tell us what you have done
in the attempt to serve process, & subpoena upon
Juan Flymm to come to this court?

"A We have gone to where he has been
living ox known to be or ~- you know, where he
has friends; ‘t:o. try to find him to give him a
subpoena " e

(Pause in the -.pro’c.e;.edings while Mr.
Kanarek perused the transc_ript.):
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"0, And for what period of time has this
gone on, Miss Brunner, have you bheen trying to
find him?

YA, I think since about the middle of
February." .

(Pause in the proceedings while Mr. Kanarek
perused the transcript.)

MR. KANAREK: Then, questioning by Mr. Ke;th, the attorney
for Leslie Van Houten. R | |

"0, I take it that you knew«Sdbby Beausoleil?

»

"A  That's xight. . _—
"a  You did not dislike himj di&’§0u2 |
"3 No. I liked him, as a matter of fact.
0 Migs Brunner, didn't you testify aé a
witness for the prosecution in the casq_of;tyez SR
People against Beausoleil? | ‘
fa Yes, I did.
) Now, in that case, Mr, Beausoleil was
convicted of murder’ in the first degree; is that
not correct?
A, That's correct.
0. And he was convicted of the murder of
Gary Hinman?
"B That's right.
"Q, And you testified in that case at his
trial, did you not?
A, That's right.

"o And you -~
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start

", And you also testified in that
case before the Grand Jury, did you not?

"A That is true.

"0, Did you talk to police officexrs in
the past concerning the Hinman case?

“A Yes, I have.

“Q pid you ever mention to any law
enforcement officer to whom you may have talked
the conversation that Leslie purported had --
Leslie purported had --" That's what it says. I'll
again. ’

"o pid you ever mention to any lgw enforce~
ment officer to whom you may have talked the conver-
sation that Leslie purported had with yqu-a%'éhe
Spahn Ranch, which you have relateé-oﬁ‘éhe witness
stand ~- which you have relﬁteq 6n'the stand today?

“THE WITNESS: Okay. What is;i;he: §ﬁgst;§n? U "; &
"MR. KEITH: Would you read the qﬁestion{ :
please, Mr. Mehlman? ‘ . ZJ-.A"" ;f;
"PHE COURT: Yes. Read the ques%ion. ‘
"{The gquestion was read by the repofter.;
"2, I mentioned it, but I substituted people
in place, and I substituted myself for Leslie in the
conversation that I had with law enforcement officers.
"Q. So you didn't use Leslie's name, I take
it?
YA, No, I didn't.

"0 Did you talk to any deputy District
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"aAttorney about the Hinman case?
- R I talked to Burton Katz about it,
and I might have talked to Aaron Stovitz about it.
" {Pause in the proceedings while Mr. Xanarek
perusad the traﬁscript.)“
MR. KANAREK; Further examination by Mr, Kanarek:
"o I have here a Grand Jury transcript,
Miss Brumnner.
"You testified just a few minutes ago that
you testified at the Grand Jury; right?
"A  Right."
{Pause in the proceedings while Mr., Kanarek perusegd
the transcript.) |
"0 Would you tell us, Miss Brunner --—
you've said that you substituted yourself for
Leslie Van Houten; is that correct?
o That's right."
(Pause in the proceedings while Mr. Kanarek
perused the transcript,)

MR, KANAREK: Well, the Court sustains -~ your Honor, I
would like to approach the bench on that, if I #ay} because of
the -~ because it wasn't sustained on the g;@uﬁds‘of relevancy
or materiality or hearsay -- or, i£ ?p?éérs that the Court
sustains it. 1It's poﬁ quite cleax from‘tpe record, C

{(Wwhereupon, Mr. Kanarek handed.tﬁé t&anscripﬁ to
the Court, and the Court perused the transcript.) B

THE COURT: Well, it doesn't add anything to %hé ﬁeati?

mony. 24,047, A

v
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MR. KANAREK: Then may I read the answer? ]

THE CQURT: You've read it. The Court.geliéveé %ﬂat ydu§
should go on, and resume her testimony where it takes off after
that page. |

MR. KANAREK: "0, °  Miss Brunner, at some time

in the past, were you and Mr. Manson going to be

married?

"B, Yeah. We got a marriage license and

took the test —— and took the blood tests. We were

going to get married.

¥
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2b=-1 1 ‘ 9  And you actually wer‘e going to go through
. . a ceremony; is that right?
. "A  Right -~ that's right.
4 "Q Is there some reason that you and Mr.
. 5 Manson did pot become married?
6 A We were going to get married; and then
) 7 we were talking mbout his record, and the way that
8 we were having a lot of hagslesg with the police,
9 and he could see that he was going back to jail
10 at sometime, atid we decided it would be better
1 | 1f he did not have a wife to get into trouble and
12 to pull through all of it.
13 : "He knew he was going back to jail,
) 14 : Q  Now, directing your attention, then, to
. | 15 a time when you were testifying before the Grand
i 16 Jury concerning the Hinmdn matter.
17 "A  Um~hum." U<h dash h-u-m. |
18 | ' "Now, do' you have in mind that time?
19 "Is that firmly in mind =- in your mind
20 when you were before the Grand Jury in this wr;e._:‘:'y -
21 | . building, testifying?
22 A Yeah "
B 1 (Pause in the proceedings while Mr. Kanarek
¢ 2% produced the transcript.) -
. B R I will show you at page 85 of the
% transcript and ask you ~--
‘ 2 YWould you read over to yourself at
% page 85, lines 10 through 15?7 Would you read that
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"A Is this from the beginning?

A No, you may look at the transecript to --

"Q  No, you may look at the transcript to
refresh your vecollection, look at the fromt.piece,
the table of contents; look at any part of it that
you may wish to look at to see if that =--

"A I don't ==

"@  Would you just read those lines over?

"My question is: Did you so testify
at the Grand Jury? |

"A  Yes.
Q  In answer to the question: 'All right' ~~"

(Pauge in the proceedings while Mr.
Kanarek perused the transcript.)

MR. KANAREK: (Reading,)

"'q  All right. Now, when you got
to the house =='" and this is the reading from
the transeript, by Mr. Kanarek.

4] All right, Now, when you got
to the house «~'" '

Objection overruled.

" g All right. Now, when you got
to the houge, did you see Gary 'Hinﬁlaii?

mIA Yeah.
", Was he alone or with someone?
"'A ' Alone.'

o You gave those answers to those questionsy
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"ig that right? -, o

itA
JIQ‘

23 at the bottom of page 85 through -- well, lines
22 through 26 at the bottom of page 25, :

over?

"Q
HA
!I'Q

context.

That's right.

1 show you and agk you to read lines

"Would you go read these -~ read those

"(Pauge while the witness teads,)
pid you go testify?
I suppose s0.

This doegn 't make much sense out of
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¥

"1  Showing you Grand Jury Exhibit . 13.
e g " .
Is that a fair representation of how Gary Hinman

looked at that time?. P . R

. . b 4
1 . - .
+ 1

"'Yes, I guess s0.' - ~ : R RE S
"You s0 answered to that guestion; right? - .
"1 Sure. SR
"0, And the picture that was shown you
was a picture of Gary Hinman in life?lThatiwa; a
life picture; is that right?
"A, I don't remember what kind of a picture
it was.
"0, Well, does it refresh your recollection?
'a, It says a picture of a male individual.
"I don't know when that picture was taken.
", Was that a picturé that you thought
was a plcture taken while Gary Hinman was alive?
"3, I don't know what I thought about it
at the time,
"I don't remember what the picture looked
like.”
(Pause in the proceedings while Mx. Kanarek
perused the transcript.)
"o Miss Brunner -~ Miss Brunney, when
you answered Mr. Keith's guestion this morning,
do you remember the questién about substituting
yourself for Leslie Van Houten?
"2, Yes.
"o Do you remewber that?

"a, Yes.
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"0, You testified at the Grand Jury;
right?

"A  Right,

"0, You testified in the presence of a
court reporter aﬁd the members of the Grand Jury;
right?

"A Yes -- right.

"Q, All right. You've stated that you
gubstituted yourself for Leslie Van Houten?

“A In the Hinman =-- in the Hinman case.

"o Miss Brunner, when you answered
Mr., Keith this morning, did you answer truthfully
to that guestion?

"B, Yes."

Further examination by Mr. Keith.

", In this conversation with Leslile that
you supposedly had, it was very brief, wasn't'it?
"2 I don't know how long it took,

"o, Do you undexrstand the woxd 'br%ef}i
short? , ' C

“Was it short? It was a short conversation,
wasn't it? |

"B It was as long as it was, . :

Q. You did not answexr my question.. It:'
was a short gonversation of, say, two ox th;ée.
minutes' duration?

"2 I don't know how long Leslie and I
talked.
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"% Leslie told you that Beausoleil did
not have anything to do with Hinman's death; isn't
that right?

"a, Leslie told me that Sadie killed him.

) And-Beausoleil did not?

"B, I don't know what she had Beausoleil
doing. She had him there. . |

"Q Now, you have told us you substituted
yourself for Leslie; isn’'t ithat right?

"4 That's right. _

“Q. Now, Leslie told you that she was
there; is that right? |

YA Tﬁat's right,

" For a couple of days?

"A That's xight.

a1} And she told you, although she did not
see Sadie do anything, she knew that Sadie had
stabbed Hinman? |

"a I don't know what she said about that.
She said Sadie stabbed him.

"I don't know whether she gaid she gaw it,
or whether she was present when it happened, or she
was there,

"0, And she also teld you that Mr. Hinman's
ear was cut; isn't that right?

"A.  That's right. |

"0 But.she did not tell you who cut ;&;
isn't that right? ' |

A o=

H

Yoy
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IIA.

HQ.

That's right.

g ’.*
And sSadie told you four or five different . |

versions of what had happeﬂed;

"A,
U~h dash h~u-m.
"Q
ng

Uh-~hunm, "

isn't that right? s

+-

Jl"|K
1

Maybe more than fouxr or fiva? S R £ .

Sadie never said the same thing twice.
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g, At the trial of the Beausoleil case =~-"

That was objected to.

"Q BY MR. SHINN: Miss Brunner, you
testified that you did testify at the Grand Jury;

correct? f'
YA, Right. ;
"0 Now, before —~-". .

1

(Pause in the proceedingé ¥hile Mx. Kanarek

¥

perused the transcript.) ' oo S

‘MR. KANAREK: That's -— that finishes that, your Honor.

'
¢ .

THE COUR%: YThat finishes her testimony? ~ =~ .
MR, KANARBK: ‘Yes, your Honor. v . e P
THE COURT: Very well. We'll give therjury:a ﬁecéss now..
Ladies and gentlemen, yon are admonished that
during the recess, you must not converse amongst yourselves
nor with anyone else, nor permit anyone to converse with you
on any subject connected with this matter, nor to form or
expresg any opinion on the matter until it is finally submitted|
to you. |

2bout 15 minutes.

(Mid-morning recess.)
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THE COURI: Mr. Kanarek, you may proceed.

MR. KANAREK: Yes, your Honor. I offer into evidence,
your Honor, by reference, a declaration of Mayy Theresa
Bﬁ:unner that ig in the file in A277393, dated November 12,
1971, which contains the signature of Mary Theresa Bxummer.

THE COURT:; 11/12/71, just last Mnnday?

MR, KANAREK: That's -corrgc‘t,fb- it is in her case
whete she is charged in the .Sﬁperior’ 'Coﬁrij:, and 1. wauld 1:].1;:3
algo the Court to take judicial notice: the ‘fac-t that in that
cage she is charged with murder and perjury ‘i:y; the Di}sprict
Attorney’s office. And 1 ask the Court to take judicial
notice of that in comnection with -~ o '

THE COURI: Of course, the proper way to do that,
if you are making such an offer is to do it at the bench.

MR. KANAREK: Well, it is so obvious, I don't think
the District Attorney opposes it, your Honor.

THE COURT: Any opposition?

MR. MANZELLA: To -~ I object to what I think was
referred to as a declaration. I haven't Seen it, but if
it is a declaration, I object on the grounds it isg hearsay.

MR. KANAREK: Well, it is not offered --

THE COURT: Excuse me, you may argue at the bench.

MR. KANAREK: Yes; thank you.

(Whereupon, the following proceedings were had
at the bench among Court and counsgel, outside the
hearing of the jury:)

MR. KANAREK: Your Honor, if -- if, uh, the District
Attorney will stipulate to the foundation that Mary Brumner,
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in fact, wrote the People's 61 ~- well, first of all,

this, according to the Evidence Code, which I have here,
this gignature being in a court file, the jury can assume
Ehat this is Mary Theresa Brumner's and they can equate the
signature with her handwriting.

THE COURT: What you are speaking of is a declaration
under penalty of perjury under 170.6 in which Miss Brunmer
files an affidavit aéaiﬁst Judge Breckenridge?

. MR. RANAREK: Right, but it is offered not for the
filing against Judge Breckenridge, but for her . signature.
And I have the Evidence Code pro‘\rision.wl:‘iichl éllows this
equation to be made if, in fact, ?:h,e jury does -= if they
don't went to stipulate to the obvious that she, in fact,
wrote the letter and it is her signature ‘on '. the affidavit, -
she signed the letter, she signed that affidavit. .,

THE COURT: Now, when you're speaking of the; iett.ér,’
you are referring to ~- ’ *

MR. KANAREK: Well, it is ==

THE COURT: When you're speaking of the letter, yoa're
speaking of what?

MR. KANAREK: Well, it is one of C, D, and E.

THE COURTI: Yes.

MR. KANAREK: The three, I don't remember.

THE COURT: Which one of those things -~ it was
admitted, what; in the course of the motion for new trial?

MR. KANAREK: Yes, and referred to in comnection with
her tgstimony.
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THE GOURT: 1In the course of the motion for new

trial?
- MR. KANAREK: Yes, your Honor, right,
And, but, independent of that, the first ==

THE COURT: You believe that the People -« first, do |
you believe that the People, even given .that- there is |
testimony admissible umder 1291, have the right to object.
to this testimony or does it all have to come in?

MR. RANAREK: Well, the fact is, in fact, while I was
reading, of courge, Mr, Manzella from time to time did
object, and probably -- he didn't object to any of these
references at the, time it was read before the jury, so if

he == if you want to be technical about .it, he waived any

" objection because it -~ they were referred to. I can show '

~= if your Honor wishes to tdke the time, and I'm sure your
Honor recalls, the references to this -~ these matters !
before the jury in the testimony before the Honorable Judge
Keene. . ;

And so Mr. Manzella didn't object,

THE COURT: Well, of course',' the motion for a new
trial, a letter can be presented, an éffi-daf‘z:[t can be
presented. The issue is not the same as is. before us now.

MR. KANAREK: Well, it is not the samg,: your"Honpb:-;' In
& preliminary - hearing, and yet in Califgrnia vs. Green,

a preliminary hearing transcript was allowed.
' I1f you take the Evidence Code, even a police

report can be used in -- as evidence.

THE COURI: VWhat you are offering, -- what you are
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3t 1 offering is the letter of Mary Brunner directed to Judge
. 2 Keeng In the motion for new trial?
3 MR. RAWAREK: A letter and, also, her affidavit, whi.ch'-
4 :i.s signed by her, offered to show hex state of mind.
5 THE COURT: People,
6 MR. MANZELIA: I've already argued the point.
: 7 THE COURT: Okay.
8 MR, MANZELIA: There's nothing else I can say. I
5 have argued. Ik is hearsay. It doesn't come within any
10 exceptions. Mary Brunmer's testimony wes read under 1291
1 of the Evidence Code which permits the admission of prior
3a fls, 2 | testimony as an exception to the hearsay rule.

13
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THE COURT: All right, the Cou;wt'S*.iuling J'Z's‘f:ﬁe ‘same. |

MR. KANAREK: Well, your Honor, I am laying the
foundation now. C

~ THE COURT: The Court's ruling is the same. The

Court believes even if you do lay a founciation to the effect
that Mary Brunner signed these documents, they would be’
hearsay.

MR. KANAREK: They're not offered as hearsay. I have
a right to offer them to show her state of mind. As a matter
of fact, we are denled due process and equal protection under
the 1l4th Amendment because this was the very lgsue asg to
whether that affidavit was right In the motion for new trial.
That's the very affidavit that was before the court.

MR. MANZEILJA: That was not the igsue. The lssue was
whether or not her testimony at the Beausolell trial was
trie or false. '

MR. KANAREK: That affidavit was a very majoxr source
of the dispute before Judge Keene. That's the very -- that
is one ~~ that is the primary purpose, and I will show
yvour Honor right here -~ here, I am quoting now, and I am
reading, actually ==

THE COURT: You needn't read it.

MR. KANARER: Well, I want to, if your Homor isg
going to =- this is obviously =-- he says, "I have in my
hand == =«

THE COURT: ALl right, you may --

MR. KANAREK: This is a question, I believe, by Mr.
Ratz.
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MR. MANZELIA: By Mr. Beausoleil.
MR. KANAREK: By Mr. Beausoleil, I'm soxry.

"I have in my hand at this time, Pecple's
Exhibit 61, which appears to be an .'af:fidavit signed
by Mary Brunner on May 21, »1971,,‘ and notarized by
0. E. Reeg. | , L

"Would you, Mary, wéuld you take a look
at this affidavit, a copy'of this affidavit, ’g.nd would
you tell me 1f that appears to be what was sent in
the mail? B

"A  Yes, that's it.

"THE COURL: Go ahead.

"I have here another affidavit which
appears to be signed by you on June lst. This is
your signature?

"A Yes. |

YAnd would you read the statement and
tell me 1£ that is true?

"A 'I, Mary Theresa Brunner, do hereby
swear that an affidavit regarding testimony given
to me at the trial of Robert Kenneth Beausoleil,
and before the Grand Jury, and dated May 21, 1971,
was written and signed by me voluntarily, mo
pressure, force or even encouragement was put
on me by anyone to write, sign or send said
affidavit.’

"Was that statement true?

HA Yés.
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lalready testified from the witness stgnd that =~

"THE COURT: Let me state for the record that
the original affidavit has been ordered filed and
is part of the court file. ‘ “ )

"3  BY MR. BEAUSOLEIL: I'm not sure if I
asked you; igs this statement true, the affidavit
fgom May 21, 1970; isg that statement true?

n4 Yeg."

When the Evidence Code was created, it wasm't a
gterile thing that included just bare words; obviously, it
has to be taken reasonably, and the reason includes
statements.

THE COURT: Why is an affidavit neceas&ry ‘when she's

. KANAREK: Becauge =~ | ‘ . -
THE COURT: =~ if her statements at ‘the B's;auééléii ‘t:'rial .
is untrue, and the reagon she testified thusly was becauge af
the pressues. She testified substantially ag she hag tegtis -
fied in the -~ or has she =~ or as she stated in the affidavit,
. KANAREK: But the jury are not tape recorders. We |
have a right, especially in a penalty trial, where Mr. Manson's
1ife is at stake, that that affidavit be here so they can
read it in the jury room.
THE COURT: You don't believe the affidavit is hearsay, |
then? |
MR. KANAREK: Your Honor, this was part and parcel of
thoge proceedings.
THE COURT: Sure it wag, but this is not a motion for

new trial.
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MR. KANAREK: No, it isn't. That matter is not, and
neither is a preliminary hearing or a trial in chief. Cali-
fornia yg. Green ~--

THE COURT: ALl right, L think I've heard about enough
from you in commection with that. 7The motion is denied.

What else do you want.

MR. KANAREK: Well, then, I offer into evidence ~-
into evidence before the jury, all of the file of A277393.
And when I say that, what I am asking to be -=- actually I
don 't mean all the file, I'm sorry. What I am offering in,
is the indictment in case No. A277393, and ask that that --
offer that in gv:i.dence, an indictment to show -~ an indict-
ment to show to the jury what effect, if any, this has upon
Mary Brunmer's state of mind as far as her testimony and
all of her conduct in this courtroom is concemned. We 're
entitled to have the full picture before the jury. And thisg
indictment goes to show that. It shows what eﬁfect, if any
-~ we can certainly argue what effect this murder and this
perjury charge would have upon her.state of mind. We're not

limited to the mere verbiage that comes out f£xom the wi_me#s f

stand.

MR. MANZELIA: I would'like to inquirei‘,if we've !
settled the issue of the declaration of Mary Brun_ner;' yét.
that was offered by Mr. Kanarek? Have we settled that yet?

MR. KANAREK: Well, I'm offering that. I1'm offering
that.

THE COURT: He's offering that as part of the file.

MR. KANAREK: No, no, not at all,
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39 . MR, MANZELLA: I thought he really offered two things
. 2 geparately. | '
s MR, KANAREK: I am, The declaration because -~
s  THE COURT: He vants the affidavit which was submitted
5 during the course of the motion for new trial.
6 MR. MANZELIA: All right, we've settled that issue;
! . | I believe. .
. MR. RANAREK: That's to authenticate People's 6L and
0 C and the two ~- may I -~ may I ~~ excuse me just a moment.
10 THE COURT: He wants the letter of Mary Brunner

n submi tted during the course of the motion for new trial, -
12 and he wants the affidavit under 170.6 admitted in to
B | estabiish that the iette_r and the affidavit referred to were
‘ 1 acfually signed by Mary Brunner. |

. ) B MR. KANAREK: Right. There's ample evidence for the
16 foundation, but it is my belief that the jury, umder the
1 Eviderce Code, has a right to take this document and compare
15 this signature and this handwriting here in the declaration
19 here to see if it is Mary Brumner's -- Mary Bruomer in fact
2 | wrote thoge documents, People’s -- may I see thdse, your
4 fls. 21 Honor?

22 |

23

25 s
26
27

28 ‘ , - SRR .
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THE COURT: Asg I gather, it's not so mL:ich the 'people |
quarreling with whether Mary Brumner wrote the documents .
that you referred to, but whether or not thé;y 've admissible.

‘ And the Court has ruled in connection with thak.

MR. KANAREK: I am laying the foundation, your Honoz.

MR. MANZELIA: All right. Then that would mean that
the declarations of Mary Brunner that he offered this

morning would be irrelevant.
THE COURT: That's true.
‘ MR, MANZELIA: And I would object on those grounds
to that document. |
THE COURT: Well, he's apparently withdrawn his offer
in connection with that. |
MR. KANAREK: No, I haven't withdrawn any offer.
THE COURT: Then the motion is granted.
| MR. KANAREK; Just go that the record will be clear,
we go through one thing at a time, your Honor, and -~
THE GOURT: A1l right. The motion is granted, then.
The Court denies the admittance imto evidence of

may

the declaration under penalty of perjury, 170.6 GCP.

MR, KRANAREK: Well, may it be marked ag =~

THE COURT: It may be marked by reference as your
next in order.

MR. KANAREK: May it be Xeroxed?

THE COURT: No, it may be marked next in order, by
reference to file A-277393.

What is the next in order, of Mr. Kanarek's

exhibits? |
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| 4-2 1 THE CILERK: The next will be R,
. 2 THE COURT; It will be ER.
3 MR. KANAREK: All right. That's dated November the
RRId. & | 12th, 1971. It's filed that date, and it's dated that date.
. 5 THE COURT: I think we have that of record.
6 MR. FANAREK: And the purpoge of that would be to
i 7 authenticate -~ . :
8 THE COURT: I think you have also stated the pﬁx;pose 6:’:‘
9 that, yes. ' L
10 MR. KANAREK: And actually, the letter is Defendané;'-s

1 C, and the affidavit is Defendant's D, in the motion for new
2 | trdal, which are marked for identification by reference in

18 this case.
) 14 Are they already marked?
. | 15 THE CLERK: Yes.
) 16 MR. MANZELIA: Yes. The markings show on the outside
17 of the files you are holding in your hand.
18 MR. RANAREK: Oh, yes. They're -- Defendants' 00 and

19 Defendant's PP are the letter from Mary Brunner dated May
20 31, 1970, and the affidavit dated June 1, 19 -~ dated June
2 1, 1970, respectively.

22 THE COURT: All xight. And you are offering those
2 to show her state of mind in connection with her testimony
. 24 given in the People vs. Beausoleil case?
» MR. KANAREK: And also -~ well, first, I would offer
% them for =-- to go in to prove the truth of the matter
® = asserted.
2“ THE COURT: I see.
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MR. KANAREK: If your Honor denies it on that ground,
then I offer it on state of mind, and ask your Honor to
give a limiting instruction.

My view ~=-

THE COURT: Well, they would not be substantive

evidence, because of the fact that they are hearsay.

Ag to her state of mind, the Couxrt believes
that you've amply developed that, in the course of what you
have read of her testimony in previous cases.

The Court has algo ~-- ag the Court has indicated,
ghe hag == ‘

MR. KANAREK: May I point out --

THE COURT: She has stated from the witness stand her
state of mind.

MR, KANAREK: May I point this out to the Gourt? If
she were in the court, I would be able to take this letter
and go over it word for word with her, as to whether or
ngt ~-~

THE COURT: And some parts of it might be admisgible,
yes.

MR. KANAREK: Well, no. But I would be able to
impeach hexrj I would be able to cross examine her. And
this is part of the unavailability.

1f she were here -~ 1'm referring now to what
has been marked Defendant's 00 in this case, and Defendant 's ‘
C by == by reference to the A-057452."; ; ‘
' If she were here =- e

THE COURT: All right. Let's texmimate this . °

w4

vy T
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discussion.
Mr. Kanarek, the Court has ruled in connection ‘
with :it and has heard from you extensively concerning it on -
the record and off. ‘ |
All right. Anything further?
MR. MANZELLA: 1Is there anything else -~ I believe
Mr. Ranarek asked -~ for the introduction of a file.
MR. KANAREK: No, the indictment.
MR. MANZELLA: The indictment?
THE GOURT: The lndictment?
MR, KANAREK: In A-277393. That's what I'm asking for
at this time.
MR. MANZELLA: Because Mr. Kanarek 's offer of proof
was that it goes to Mary Brumner's state of mind, my objection
to the indictment is that if it wasn't filed until recently,

jv-&l

it would only go to her state of mind since the document was
filed, and it would appear o me that her state of mind now

just isn't relevant to any issue in this case.
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MR. KANAREK: Will you look at the date this was filed?
9-15-71 is when it was filed. And we brought her iInto this
court ==~ ‘ |

THE COURT: The Court will pemmit %t-to‘bé received.

MR. MANZELLA: All right. Then I %itﬂdraw<my objection.
1 didn't know the exact date it was file&{c i, P ; yw‘

THE COURT: The Court will permit té-io beafeéeiQeé
by reference. We'll Xerox it and put it in. '.t:"y s i

MR. RANARER: ALl right. - ) ,i

THE COURY: Xerox a copy of the indiﬁtment‘heré,'wili* '
you, Jayce?

MR. KANAREK: And I do not ask, and I am not asking
that == '

MR. MANZELLA: I would like to seée it, your Honor, if

. I may.

I haven't read the indictment.

MR. KANARERK: And I am not asgking that the witness list

go in. The witness list is not part of the indiciment.
I'n asking only that the indictment ==

THE COURT: It's in the file.

MR, KANAREK: Well, that doesn't mean -~ I am not
asking for the witness list. That's purposeless. I am not
asking for the witness ligt; just the indictment.

Who they desire to call as witmesses is
irrelevant.

THE COURT: How about the other parts, the other parts
of the file?

MR. KANAREK: No, just the indictment itself is all I
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am asgsking for.

If the People have something they want to offer,
let them try -~ let them make theix offer when they ==

.but I'm not asking for the list.

THE COURT: How about the demurrer to the indictment?

MR. KANAREK: We.:ll, as I say, 1 am not asking for it,
your Honor.

THE COURT: Nothing at all except the indictment?

MR. MANZELIA: Méy I take a quick look at it?

THE COURT: ALl zight: The Court would permit the
indictment to be == ' ‘

L]

MR. KANAREK: Without the wi't:negs‘ tist. I am mot
asking ~- T N ¢

. L] £
! 11

THE COURT: Yes. That may be adm:i.tt'eﬁ,;;

MR. KANAREK: Thank you.

THE COURT: Anything further now, Mr. Kana;ek’?

MR, KANAREK: Yes, your Honor. o I

(Pause in the proceedings while Mr. Kanarek
repaired to the counsel table, returning shortly,
whereupon the following proceedings were bhad:)

MR. KANAREK: Excuse me. I have here another indictment
for murder, against Mary Brunner, dated July 15, 1970, in |
case No. A-260899B. And I ask that that be -- I offer that
into evidence. That can be Xeroxed.

And I offer case No. -~ in case No. A260889A.
These both being Superior Court of the State of California,
for the County of Los Angele.s,. indictments.

1 ask that they be =~ I offer them into evidence=~
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not the witness list, but the bare indictment in each of
those cases, your Honor.

THE COURT: ALl right. So ordered.

MR. KANAREK: Thank you, your Honor.

THE COURT: Joyce, Xerox both of these, and they will
be -~

THE CILERK: IT and UU.

THE COURT: Mr. Manzella can -~ these are prior
indictments which the Court will admit into evidence, so
that it could be -~ it can be argued by Mr. Kanarek that the
statements given at -the time of the case of People vs.
Beausoleil were given with thoge indictments in mind.

Anything further?

MR, KANAREK: Yes, your Honor.

THE COURT: All right.

THE CLERK: The three indictments are admitted?

THE COURT: Three indictments. :

THE CLERK: They are admitted? ‘ ;,‘,‘;' r

THE COURT: Yes. o _ ﬁ

MR. MANZELLA: Your Honor, ‘the indic;:’m;eﬁ;&ﬁin‘ case y}:.;‘ J;_
A260889 was filed after she testified at the -~ in the
Beausoleil case. It was returned after she testiﬁi_@ed in

%

the Beausoleil case.
MR, KANAREK: Well -
MR. MANZELLA: So it would seem it would have no

relevance when she testified in the Beausoleil case, since

i’"‘ "y '+ PR

it was not in existence at that time.
MR. KANAREK: But it's before she testified here.

CieloDrive.cOmARCHIVES




4b-1

10

i1

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28
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Obviously, it's before she testified here.
THE COURT: Well, her testimony here was all exculpatory

of Mr. Manson,
MR. KANAREK: Paxrdon?
THE COURT: Well, the Distrxict Attorney can argue that.
MR. KANAREK: Yeah. The weight is for the jury to
determine.
THE COURT: All right. The Court will let the District

Attorney argue that, if it wants to, and let you argue whatever

MR. KANAREK: Thank you.

THE COURT: From those indictments.
MR. RKANAREK: Now ~- ) s

THE COURT:; The thing would be true, aétﬁally, of
the latest indictment. ' - o

The District Attorney has an azgﬁﬁént in réspeéé i
to the indictments: In view of the indictment pending at the
time she took the witness stand, she wouldn't —~;shé ﬁouid‘no;
want to state that she was at the Hinman houss, So that's ' . {}
consistent,

On the other hand, Mr, Kanarek has his argument,
that her state of mind was such that she was coerced into
giving her prior testimony.

| All right., What else?

MR. KANAREK: Well, ydur Honor, the -- I have one point
that Mr, -- a point that Mr. Manzella knows about, and I -~
in order to expedite this, I have independently checked and
I have checked with the telephone company, and Mr. Manzella

has -~ he tells me, and I certainly have no reason not to

10,629
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believe him -~ he's tried to have Mr. Whiteley do something

. or other in connection with this.

But I would request at the bench; outside the
presence of the jury, a stipulation that Mr. Manzella and I

know about -~ we have spoken about it -~ and that's that in ~~

- ©oh, December of '69, through Fanuary, February, March, April,
May of 1970, in that period of time, at 817 South Burlington

in Los angeles, the telephone number -- the telephone -~ there
was a telephona'listed: that telephone number being 389-8921,

I represent to the Court that I have gone to the
business officer of the telephone company -~ Mr, Manzelia
knows it; I've given him the phone number of the lady who is
the business office representative that I spoke with,

And there's no question about it. In the times
that I am speaking of, she tells me -~ that is, the business
office representative -~ that this phone was listed. 2aAnd he
wants to check it independently.

And rather than delay these proceeding§, if Mr.
Manzella will stipulate to that -- > ‘

THE COURT: Listed what? In~sh6rty ?hké's name?

MR, KANAREK: No. But it was a’'phone listed -~ people.

t0o be in Shorty Shea's name. -
i

MR, MANZELLA: In whose name was it listed?- BER o

THE COURT: Somebody named Rodrigueg? L ,
. CoL
MR. KANAREK: No, Salvadore -~ what was that? Santana

or -—

MR, MANZELLA: I don't know, Mr. Kanarek.

" can live at other people's homes, your Honﬁf,?:itﬁﬁ@esh'ﬁ’havg ‘:

R
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MR, KANAREK: Well, it was a name like -~ it was a
name -~ it was a Latin -~ something like Salvador Saldana.
But X mean, all he has to do is call this lady -— or your

Honor can call this lady ~-

THE COURT: I don't want to call the lady. Why should I

call the lady?

MR. KANARER: Well, if your Honor is interested in
expedition -—-

THE COURT: Well, you call the lady if you want to put
her on the witness stand.

MR. KANAREK All right. I am trying to -~ Mr., Manzella

 has indicated to me he will stipulate, when he independently

verifies it.

THE COURT: That what?

MR. KANAREK: That --

THE COURT: ihaﬁ there was a phone at that address --

MR, KANAREK: Listed, in that period of time, at 817
South Burlington.

THE COURT: In the name Salvador Saldana?

MR. KANARER: Well, I am not going to -=

MR. MANZELLA: Weéll, I would only stipulate if that name
were --

MR. KANAREKR: Well, that wasn't our agreement.

MR. MANZELLA: Mr, Kanarek, we have had no agreement on

this point,

¢
2 H

MR, KANAREK: Yes, it was. That's not sb;l Mr. Manzella -

MR. MANZELLA: This is ridiculousd.:

Rl

MR, KANAREK: WNo, I am not going to stipulate that it was |
P T C . i

i
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in that name.

THE COURT: Well, then, don't bother the Court with it

unless you have a stipulation.

what else do you have?

L] Lo
. I
v .
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our arrangement, I mentioned only --

MR, KANAREK: Well, that was —-— there was -- that was

——

. '

THE COURT: Please don't even discuss it.

Unless there's a stipuiationb let's not even waste

L}

-

our time discussing it. : .
What else do you have? R

MR. KANARER: Well, that's -- that is -- - [ ' =" [

THE COURT: Except for that, you rest; is that right? |

MR. KANAREK: Well -- yes, your Honor. The w=-..i'. ©

THE COURT: All right. If you want to present the phone
company people -~

MR. KANAREK: Well, I'1l have to go down -—- I'll have to
go down and subpoena them, |

But there is another matter that I am trying to
ferret out, but I -

THE COURT: Well, this is ~- you've just about run out
of time,fér ferreting.

MR. KANAREK: No, that's not the point. I have consulted
with Mr. Manzella days ago concerning this, in order to save
time, and he has indicated to me that ~-and I gave him the
phone number of the lady at the telephone company and her name,
where he can call up independently the business office -~
there's no question about it -- in order to save time.

And he indicated. to me he was going to do it.
But so far, he hasn't done it.
MR, MANZELDA: I did call hex once.
THE COURT: Are you sure it wasn't listed under Donald

Jerome Shea's name?
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MR, FAGAREK: The Court is attempting te be fm&éioﬁn

THE mﬁm‘z: Not at all. Not at all,

I should think that would have a great deal of
bearing, if that were the case. |

MR, KANAREK: Well, the People --

THE COURT: Otherwise, 1t's difficult to see it.

MR. KANAREK: Well, a porson can say ~- in this
community, it dcesn't make ~~ your Homox, of course, is baing
facetious., People live at other peopla’s homes.

THE COURT: Of courss not, ’

MR. KANARER: Paopla live at other peoplu's homes without
having ~~ and use the plicne of the pqule" they !ée fiii.vi.ng with,
without having the phone listed in the:i.: nane . .

THE COURT: Ye#, I've heard of mi:. T

MR. KANAREK: Well, that conld well ’b& t’hé dase in
this case, because it -~ the paper that Beverly Ruual.l hm o
has a phone nunber and an &ddress that go togethor. C
The phone nutber and the address arc at the asame plage; "'h,e. o
phone company & tells we. And I reprasent that to the Court,

THE COURT:s Well, find the wman's nane, the subscriber's
nare, and ~~ !

MR, XANAREK: Vell, the prosccution may wish to offex
that. I am not offering that,

TUHE COURY: ALl right, Then there's no stipulation, is
thera?

MBE. KANAREX: Well, that wasn't part of our stipulation,
to bogln with.

THE COURT: Then there is no stipulation until it's
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Eormnlly presented and offered by the Court -~ I moan, offered
to the Court,

MB, Kmma; Very well, Then I w~

UR, MANZELLA: My position should he clear by aow:~
that unless tha subsoriber's name is part of tha stipulation,
there will be no stipulation.

HR. KANAREK: Mr. Manzslla never -~ fiever mentloned that‘
to me until this instant. '

THE COURT: Well, the reference, of course, is obvious.
If you indulged in such a stipulation, the -~ anyona trying
any issue of fact in connection with the Shea case -~ I would
think -~ would wonder: Now, who was the person who was the
subscriber to that telephone? It must wean thﬂ; Bhorty Shea

| waw a subscriber.

Othewize, its relevance is rather ~ the relevance
#f there being a phone akt that address is rather x@mtm
HR. FAHARER: That's not 80, your Honop . ?abp‘in live
with other people. o : oo |
THE COURT: I saa., R
MR, KAMAREK: I mean, evarybody who h*-— , A
THE CQURT: ALl right. Let's not discuss that any
furthex. HNe have wasted enough time and encugh vqarda OB -t.hu’é;-'
How, what a':ln do you have? .
MR. XANAREK: Well, I would tvy, if your Honor will =

" if your Honox will -~ well, Ghen, would your Xonor take a

short racess? I'll talk to Mr, Manzella., Maybe we can work
out a stipulation sbout that -~ and anothexr matter; maybe we

can -~ anothexr matter I have in mind.
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faybe we Qan work out a package arrangement, t£o
sava time. .
For that purposda, would the Court take & short
recess? |
PR% COURT: ALl right. liow long? Ten minutes?
MR. FANAREK: All right,
. {(Wheroupol, the following proceedings were had in
apen gourt, within the presence and heaxing of the jury:) |
THE COURT: ALl right. We'll recoss for ten minutes,
ladies and gentlemen. During the racess, you are adwonished
not ty converse amongst yoursslves nor with anyone else, nor
permit anyone to converse with you on any subject connected
with the matter,
About ten minutes.

(Recess,)
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THE CUURT: Gentlemen, you may proceed,

My, Rsusrek, do you bave anything further? .

MR, KAHARER: Yes, your Homox.

¥ell, would your Honor sumeunce the recsption

into evidence of those documents with the «-

THE GODRT: There sre three indiciments which have
been offexed into svidenie., The Gourt received them into
evidence in ~~ and they are marked.

Whet axe they mexked?

THE CLERS: 8§, YT, GU.

THE CouRyy 8§, 1T, 07

THE CLEBK: Yes,

THE COURY: 88, IX, U, three wthibits.

. (waeveupon, thers was » pavgs in the proceedings
while Mr. Emusrek sod Mr. Manzelln confer st the
coussl table off the yecoxd,)

M. KANAREK: Yos, your Honor, we have & stipulation
that oo Augusk 7, 5969, in the cvoopiny of Stopbenic Sehvdm,
in the San Diego axes, in Ucemauside, Cslifomnis, that Mr,
Manson and Stephinie Schomm were together st & tive when
Mr: Mangon was given a ticket, & t¥affic ticket by the
Californis Highway Patrel in conngction with the van whersin
e snd Stephanis Schrem were slesping. That 1, this iz the
van they wers sleeping in.

MR, MANZELLA: So stipulxted.

THE COURT: They wexe sleeping ixn on August 7th?

HR. FANAREK: That's right, your Honox.

THE COURT: Anything further? o
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» KARAREK: Paxdon? :

THE COURT: AL wighk, so atip\liat#di' R

MR, MANZELIA: So stdpulsted. e

MR, RANARER: So stipulsted. S

THE COURT: ALL vight, the Court veceives tomt
stipulation, lndies and gentlemen. S S

MR, KABARER: Youy Honox,; I womdey 1E we nmalti recesy
wntil 2¢00 o'clock. 1AL approach ther bench aud tell the
Gourt why, It 4 Just & few minubes befove 12:00, but -»

THE COURY: AlLL right, approsch and tell me why.

{Wheveupon, the following procedings weve had

at the benth smong Courk and cowsel, outside the

bosxiog of the jury:)

ME. MARZELIA: May I say something first?

MR. KANAREK: Gp ahead. Go ahoad.

MR, MANZELIA: What I have told My, Kaoaxek with
regard to his stipulation, upon talking with big ==

THE GOURT: Coucerning the phone numbex?

MR« MANZELIA: » concexning the phona number, lpon
telking with 2 person at the Telephone Company thet gave
Mr. Runsvel the Information, I £ind that her gsouyce of
Infoxmation is not sufficieutly acourate f£or me to accupt
the stipuwlatice,

1 bave sdyised Mr, Rauarek that i£ I could have
some mowre tise L might be able to stipulate. ¥ can't may
thmt I can stipulate because I have to cheslk some other
souxces of infoxmetion,

MR, FANAREK: Well, duping the nwon hour, your Houox,
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I will ba more than glad o go with Mr. Manzells to the
Phona Coopany ox 111 do whatever I -+ or I'11 subposon bex
to eoixts I hate to take the time, That's why X solicited
the atipulation.
THE COURT: Well, ymst've known thix »e
MR, RANAREK; Many days #ge. -
THE COURT: You told ua theb you have kmows this meny

| days #go, #nd you weit until the leat nimu-l This is ﬂuim .

tﬂi&"lt - o
» HANARER: What do you mwan? I'm not nitin; untdl

- the last ninn:m.. ¥r, Manzalls Lold me =«

2

THE COURY: Thix is the lust thing you .tnt:cnd ta ‘
present, iz that correct?

MR, BANARER: Yes, your Honox. IE ix nobt & maitex pf
waiting, ik iz pocpaxating with the Courk,

THE COURT: It is sinply = wsiter of «~

MR. KABARER: Of wbat? Myr. Manzells told ms ha wik
going to have Offfcer Whiteley cheek it out,

THE. COURT: =~ miumply subpoensing the witnemses.

MR, KAUAREK: Becsuse My, Manzelld represented bo me he

wag going to hive Officer Whiteley ¢heck it out, wud I Hwmve

every resson to belleve L{f the Phone Compapy tells me po ==
MR, MARZELIAT Youx Honoxr ==
HR. KANARER: 1'm nmot here to inconvenisace pecple and
to ubpoms them o court unnecsssaxily. My, Manzells stated
he was going to have Mr, Whiteley check it out. That's what
he told me many ~~ quite a few Jiys ago. I hate to just

| incomvenience people. And I believe during the noou hour Mz,
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Manzella end I con probubly areive at & stipulation.
{Therewpon, the following proceedings wers had
In open vourt within the presence snd hesying of the
Juxyy)
THE COURT: The Court will allow you to recess noty
Wa 'Ll pesmit the vecess, then, watfl 2:30, That
stiould sufiics., Apd it is anticlpated that the presentation
of gvidence will conclude this afterncon, shortly aftex we

| resume sespion at 23130, and the Court would release you

probubly before 3100 o'clock,
Both of you voncuy?

MR, KAMAREK: Yesg, your Honor.

MR. MANZELIA: ‘es, your Howor,

THE GOUET: And then, the Court would hear axgument, ;: -
will hear arpument tomorrow. I°LL release you oved the wiekénd|
Argupent will resune on Monday. It counds about lﬁ.e. thu o
schedule to me. I just wanted to heop you agpxised, S

During the recess now until 2:30, you ¥xe

3

 adwontshed nok to converee ancugst yourselves, nox with

anyone ¢lse, ndr permit apyone fp convorge with you o any
subject connected with this master, nor foxm or express =mny
opinion on the matter mtil £t is Hinally suboitted to you.
See you at 2139,
{Chereupon, at 11:57 o'eloek a.m, the nom
recess was taken, proceedlugs ko vesume at
2230 o'vlock pan. of the pame day.)
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- 30, 1570, calvatore Santons had the teleghone nimbor 339-8521,

. Salvatore ox Salvadove., I think it £§ =

108 ANGELES, CALIFORNIA, THURSDAY, NOVEMBER 18, 1971 2150 PM

d oy s

THE COURT: Both eounsel ave present.
Hewe you == do you wish to approsch the bench

to tlk to the Couxt?

MR, FARABER: No, your Honor, X think »=-

THE COURT: Do you bive a stdpuletion?

MR, RARSREE: Youx Honerx, we do have ong that i actuelly
two stipulstions. One stipulation is, your Honor, it is
stipulated that at least from January 1, 1970, through July

At 817 South Burlingten, Los Angeles, Californin, That'y
one stipulation,

Apother stipulation, is shipulated that the
nuber 369-092% wax Listed to Salvatore w- &t in either

MR. MANZELLA: Sslvadore.

MR. KAKARER: ~= Salvadore Santana at 81? ﬁmth
Burlington, Lus Angales, Califorpia, iu thn Aprﬂ., 1970
telephome directory Ffor Los A;;a&leh cmrmu

MR. MANZELIA: So stipulated as to both mwimw,
your Homor. . .

THE COPRT: ALL might, P

MR, RAHAREK: And shell we spproach the mm

THE COURT: Sslvators Santhng w-

MR. KANARER; Or Salvedore.

MR, MANZELIA: (Spelling) Ses-loysiedugmpss,
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THE COURY: And may the stipulstion be and/or?
MR. MANZELEA: 1t ig not pecedsary. It iy Sesrlegejio=
dugnren,
THE COURT: All yight, Saivadore Santsux of that
address and phone nouber At that tlme wan so Liated.
MR KANARER: Those are the twe ~~ well, there are iwo
geparate gtipulations, asctually.
THE COURT: 1'm not sure I understand, One 1g, he
wag listed xx the =~ Janvary let -~
MR. RANAREK: Well »~
THE COURY: State 1t sgain.
ME. KARABEK: There ave two stipulations.
The fivet stipulation fg, it fe stipulated than
rt Isast from Januwary I, 1970, through July 30, 1876 -=
THE. COURYS  July 30, Go shesd.
MR. EANAEER: I'm sorxy.
~w through July 30, 1970, Saivadora Santans bad
the telephone nunbey 355-8921 at 817 South Burlingtoua, Los

 Angeles, Califormia. That's one aripulation,

THE COURT: ALL xight.

HR: KABARTR: The other gtipulation i, it iz stipuwlated
that the numbey 353-0921 was listed to Salvadors Saotang st
EY7 South Burmiingion, Los Angoles, Califomia, in the April,
1910, telephome divectory fov Lop Angelen, Caiif?mm*

THE CODRT: AYL right.,

MR, MARZELIAY So avipulated, .

THE COURTY Now, I've understood ¢ and the Court
receives the sbipulation, : - Y "

Lo
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MR, FANARER: Thank you, ytm: Hemog

Vh »e -

THE GOURTs Mid you wish to approsch the hereh?

MR KANARER: X guess, yes, if we may, your Homoxs, |

TEE COURY; ALl right, you mmy. | | b

{Whersupbn, the following proceedings werve had
at the bench smong Court #nd covnsel, cutside the
heaxing of the jury:)

MR. RANAREK: Your Houog, I went the jury to ba told
by «» and thin can be dong by sy of julieisl notice ww
that Leslie Van Houten wis charvged with the homlcides of
Lenn La Bianca snd Rogemary La Blance and wis not chirgad
with cthe homfcides of Shayon Taite, Voltyek Frykowski, Sheven
Parent; Ablgeil Folger, sud Jay Sebring.

T'n asking the Cougt -~ that's & elesy judicial
notice point.
And ax to all of the honicidag «»» uh, wwll, may

. L have that exhibit?

(Whereupon, theve was 2 peuse in the proceedings
while the Clexk obtained the exhibit from Mr. Kanepel.)
MR, KANAREK: Thank you.
Well, nctually, it wianld be the == it ig Thosas
John Sebring sud Voltyot Frykowskl's nooe fs spalled =«
THE GOURY: Ave you atill raferving to the sswe thing

you wish to bave seid to the jury?

MR, FANAREK: Well, wo, that's my e~ in 8 wmy, it is.
That's my request.
HE COUREY Then, could it be paid that Leslis Yan
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~ Houtan wes charged only with the homfcides of the La Bisncss?

| muxdex of the Is Blaneay? : L ,' .

MR, KANARER: That's veslly true. Sbe wes shvged with
the consplrucy sount, slso. o

THE COURT: Sa far ae homicide cases, a&fﬁ: an puvder
is concerned, Lexlie Yan Houten wig charged ouly with the

L{ *

e
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sh-l MR, EANAREK: Well, yeah, but the point is'the difforence
. , | between -~ it may not be recognized by the jury, the '
difference Lelwsan oconspiracy. That's why by }:!aing it this

iv e

s | way, T am saying -~ this is explicit.

5 | PHE COURT: The conspirrcy was to =~
' 6 MR, EANAREK: I'm not intexested in mentioning that,

. | In my request, I'm not agking that the -~ well, no, the yeason |
8 I am doirng that is bacause in ~~ in the Jdocument that youxr
s | Honor has allowed into evidence, there is the gonspiracy o
w0 | commit murder as Count VIIX.

1 PHE COBRT: The wurder of the La Blancas?

12 MR, RANAREE: No ~ well, it is ~~ it is a very complicated
13 conspiyacy, in fact, that's besn alleged.

_ 14 THE COURT: You have any objection? Have you talked
.l ; 15 it over with Rim?
= 16 ¥R. MANZELLA: DBriefly I have.
7 THE COURT: Any objeution?
18 HR, MANZELIA: My objaection was, I said I had no

19 objection if everyosne who was charged with the homicides was

20 iisted for the Jury: Tex Watson, Busah Atkins, Patricia

21 Rrenwinkel and Leslie Van Houten. It sdemad t0 me that it was
22 irml;wank 0 may Leslis Van Houten was charged, It would be
23 ralevant to say she was convicted of the homicides because it
24 goes to the irpeachmant, but to say she was charged with the
25 nemicidee, I don't see tho relevarncy,. But I a;:ated that it

2 - was agreeable to me, and I would have no objection, if every-
. 2 one was -~ atrike that -~ if the entire indictwent in the

% | Tate-La Bianca case was made It:.nown o the jury,
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1 don't mean the Indictmént itself, I rmean who was
charged with what. Buf that would be agreeable with ms,
MB. KANREDK: Well ~ . -
MR. MANZELILA: But just to say that -L&’aii'e& Van Houten

" was charged with the L Slanca H.l,lit;ga, I would objeat on

¥

the grounds that, one, it in namwh&t mis:l.nding andﬁ, tm, -
it is not xelovant. .

HE. EANBRER: Well, I -» I = . - 5

THD COURY: Sounds to xe to be correct. It uotj:_l.d. b?
nmisleading. A s

MR, ERUAREK: XNou

| THE couR®: It would be misleading to state it In that

WAY ..

MR. XKAWAREX: Why would it ba misleading?

PEE COURT: Can't you sag?

MR. BAHARLE: Ho, I don't sec, your lonor.

UL COURT: ALl right, %o indicate that she wag ~
to single her cut and indicate that she was the person who
was chavgad with this homiedde iz incorrect, |

Mit, EANARER: Well, there are lots of casues of evidance
that come in thait iny and counsel can arguhe ~—

THE COURT: Uesides, vhat's lts relevanoy?

MR. KANARER: Pardmn?

THE COURT: Besidsk, what is itm relevancy?

MR. RZNARER: The relavancy?

TiE QOUREy  Yem.

MR, FARARDK: Well, the relevancy =~

THE COURE: She rofused to teutify.
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' La Blanca house and she wosn't -- the prosecution does not

| allege she was at the Tate house, That's the relevancy.

ia Bianca House but she w&s not prasent at the’ Tate house,

MR, RANARDK: Right.
THE COURT: What's its velavancy?
MR, RANABRLK: Well, the relevancy was that she was at the

HR, MANZELLA: That's part of my point,
THE COURT: Lot ne s&es that -« let ma hear that again.
MR. RANABRLE: The xelevancy was she was present at the

and that's tho ralevancy. - .
T COSURT: And take the next step, because I don't

-"Ta
£ TR

yot sea it. ' o
MR, KBNAREK: That's Lit. B
THD COURTy liow iz that point relevant? .. . -,

MR. RANAREE: 'That's what I wish to make use of in aiy"

argument., T R

THE COURT: But in asz far as the record now stands,

L : ‘ Y

how is that relevant to this record?

MR, RANEEDK:s fow s it relaevant?

THE COUET: Tes.

HR. RAHZREZK: Well, it is relevant in that she was
not, for reazonz of argument that I wish to mseke, she was not
pregent at the Tate house., That's ~- ’

THE COURT3 The Court will indicate from the Indictument
in that case who was charged with what, if you like,

MR+ BANAREX: No, no, I'm not asking for that,

THE COUPT: X -~

HR, RANKRER: Then, I -~
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- is to be made known.

- is a matter of judleial knowledge.

are involved and I wish to make points in axgument which is

THE COURT: I think the entire thing should be made
known to them as to what thase counts were, 1f any part of it

MR. RANAREK: Then, I won't ask for anything of this,
then.

THE COURT: At least you can argus -- I think ycou ars
correct, that judicial notice can he takan of iv,

MR, KANAREX: That's my raguast, the way I have worded
it, your Honor.

THE COURT: It could ha ~- it e:ould be argued, because it |

MR, MANZELLA: I agree with that, it atill hava to be
ralovant to acmathing. in order to do it.

THE cabaw: That's correct. I don't see the relevancy
yer, | ot ‘l

. EANAREK: The relevandy is. che wié praeent at the .

La Bianca house and not prasent at the Tat.g houaa. L

THE COURY: You've sald that., I ﬁon*t m -— ’

+» KEMIAREK: I wish to make ¢ertain pointt -

. -
i n
i . !

THE COURT: Bhe waan't at my house ai.ther,
MR, KANAREK: Right, but youxr house is not involvad, .

your lionor, %0 carry vour Honox'is' thinking through,
I'm ~~ but tha Tate house and the La Bianca houss

backed up by this mattey «- judicial knowlaedge, thig 1ls trie,
Now, whether Mx. -~ My, Manzella wants to
advocate other things after I rest —
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THE COUR®T: All right, I will msay this, we'll take
Judicial knoﬁla&ga of the convictions.

MR, ZTARAREK: NKo.

THE COURT: In the Tate-La Dianca «~

MR, KANARDK: dh, I'm not asking that at all,

RUE COURT: ~- of all persons,

HR. RANAREK: No, I'm not asking that.

THE QOURT: Al) right.

MR. KANARIK: T either ask for that, and if yvour Honoex
denies it, all right. But I think the Court, in wview of ny
raguest, must give ik,

THE COURT: All xight, I agree with the People that
there's no relavancy at this time shown,

MR, HANKRERK: Your Honor gays it is not relavant and
not matexial?

THE QOURT: It does not appear to be relevant ox
matexial.

MB, KAWAREK: But it is factunl,

THE COUAT: I think in addition to that, the Court
thinke that it would ba.cdnfusi§g in that it singles out
in the aané a certain deféndant from other defendants in that
cass, |

MR. KANARER: Now, xy recgiuest -- .
THE COURT: What other reguest d5 you have? '
MR, RANAREK: I have & requést that the Court ét_a;?fe .

t

that Tex Watsonh was charged in all ~~ in aonnaetién with each

of the seven homicldes. S |

t .

MR, MANZELLIA: My objecgtion is the Ramd. .
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THE COURT: Well, the Court's ruling would bae thg sana.. .
MR. KAWABREK: All right, that's my requast.-—'»:,ﬂ o 3_
THE CQURT: Anything further now? Do you wish to argua. |
on anything move?

MR, RAMAREK: ¥o, not at the bench,

THE COURT: Okay.

In regard to the Brunner affidavit or Lrunnar
letter, do you have anything furthex ko add that you haven't.
added?

MR, KANAREK: ¥o, I thiak that your Honoy -— well, I
think the Evidance Code -« T gather we are past the point,
your lionor would agres, that there ig sufficient foundation,
that is to prove -~ there is no guestion in this record and
what we h&ve offored which substantiates that she wrots those
two items or threa itewms.

THE COURZ: I don't think the record would substantiate
that, but you state that you can’t prove that.

MR, KANARER: I wonlé be willing for the sake of this
record to agsumes that I could prove that, becauss I can prove

that. I c¢an oall witnesses. The only reason that your

on to deny my reguest that it be admitted.

THE COURYT: Well, you've -~ undey 352 it can bhe
exeluded in that you ~~ half a dozen times now you've
. astablishaed the point that you wish 0 establish in the

B, RANARCE: X haven't, though., All the wording of
the affidavit is not Lefore the jury. There is & long list —-
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thexe are a lot of things in that affidavit I wish to be
baform the jury.

THE COURT: Well, some of it is factusl and would not
pertain to her statement, if that's the reason you arz
offering it, and other points involving her state of mind
which would be an exception to the heasrsay rule which you've
establish by other neans half a dozen times in this vecoxd.

So it would be partially hearsay and part of it would be with-
in the Court’'s discretion to exclude undey 352,

And ag to the latter again, I*ll restate to yeou
that much of it i» tactual statemeints which would be
excludabla. Ty

MR. KANAREK: Well, then, may -a:'-«"«'

THE COURT: Let's proceed, then, ‘

.
! .

{Wheroupon, the following proeeadinga were h&d in

open court within the presance and hearing of tha ﬁnzy:}
MR, KANARER: Your Honoxr, I =- _
THE COUBTS Yex. a

MR. FANAREE: In addition to the Novenbear 12,‘19?1 v

pay I inquire?

Joyce, is this Novenmbex 12, 1971 document in A~277 393,
purports to have the signatura of Mary Brunnsr, ia that
RR Por identification?

THE CLERK: Yas.

. MR. KANAREK: That is RR,
Then, your Bonox, I do Bffar into evidence KRR

for identifipation, which i3, as I have enunclated it, part
of the £ile of A-%77 393, filad Hovember 12, 1971, I uffexr
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1 that into avidence.

. 2 THE COURTs The vation is denied.
3 MR, HANAREEK: I offer into svidence the declavation of

4 Mary -~ what purports to be the declaration of Mary Thergsa
5 | Drunner, dated Hovember 16, 1371, which has the signature

6 | “Hary Theresa Drunner,” and it is in the file A~-260 &B9-U,
7 | and it purports to refar to A~-260 889-A and A-260 8§89-B,

8 that is up in $he upper right~hand corner, and it has both
9 of those. I offer that., May that be marked for ideptificationy

10 THE COURT: Has it not heretofore been marked?
11 HR, RAAREXK: HNo, it hasn’t, It ls & different document .
12 1 4n a diffovent file.
13 THE COURT: It will be next in order,
_ HOX L HR. RANAREK: 2nd I offer -~
? 15 THI COURT: And, of course, this has been -- you've

16 | offered these at the bench.

1 MR. RANAREE: Noy I baven't. I have not offered this.
18 SHE COURT: X sea. . 1'
S| Paople? e
B MR. MANZELLA: People have the same objection that they | {
2 | nad to ths other declaration undex 170.6, youx Homox. PRI
2 THL COURT: Sustained. - _
2 That other declaration was -under 17-(5.'5, too, i
. 2 tizt;t right? The first one you mentioned, the }a,hancx}ge l:q J
25

Judge Breckenridge?

% MR. KANAREK: Yem, your Lonox.

® o I£ I may have a moment.

28

e e
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e

| e arpeest from Mp., Minzella and Mr, Kanazek, snd then the

oy X myelled ik sut to you previcusly.

THE COUBTs ALY wight, the motiod, then, to adkdt those
decisrationy under 170.6 ix dended. It ia Inmaterial.
MR, FANABER: I£ 1 wmay haive & ndment, your Homor,
{Whermpon, there wes & pnize in the proceedings
while My, Kapaxek pexused some files st counsel tabla.)
MR« KANAREK: Defendant rests, your Honox, '
THE COURY: Very well.
Prople have iny evidence they wish to presmnt?
MR, MANZELIA: No, your Honor. Feople reat.
THE COURTS The next step, ladies and geutlemen, is o

Court will fInstruct you in the penalty phise. Then, the
question of pesslty wiltl be tormegd over to e T
Segin tomorrow morning st 9130 mtlm?
MR, MANZELIA: Yes, youx Hopox. o
THE COURT: ALl zight, ladisy and amﬁm; ‘i:tm t:m:t |
adyises you that you axe not to converss ammgst yoorselves, - |
nor with apyone else, noy pexait snyone to converse with you
. any subject vomiected with this metter, nor form nex
wxpress any opinton ou the mattex watil ft is Suaily Mm#
to you.
As fiv ap I know, that time teble is abint the

Bemepber your obligation in respect o publicity,
that you Bre to take s affiroative obligation, affirmative
Steps £o stay swey from eapogure Lo any news stoxies o€ auy
kind, radio; television or pewspsper coucerning Mr. Mauson
of this cage.
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The Couxk would 1ike ¥Mre. Love to rwsin brisfly.
The vest of you are excused until tomoxrow moxning st 9130,
{Wharsupon at 3313 o'slock pak, the Jury retived
From rhe pourtroom with the sxception 8f Juror Love.)
THE COURT: Both of yoit counsel spprosch the bench,
Mrs. love, you haven't done soything wrong. We
just received % lettex from your busbend and we just wish to
digeuns 1z, Don’t say snything st this point.
{Whereupon; the follawing procesdings were had
At the bench among Courxt and cOumizel, ocutwlde the
hesxing of the juryt) ‘
THE COURY: 7This i# & letter Ffrom Mr. Tove, from M.
Tove's hushard. Mrs. Tove is juvor No. 8,
He indicates thal they have sold thelr hoes,
That it 4z & necessity for them no Ieave the propsriy.
Apparently, the escrow is vlosed, and I judge from thak,
and he fndicgtes thet he bes fo lesve own by Nm 230k,
which im next Mondey, We won't be amplgm with the cese
o Honday, Buk I Just wanted to gek an fdes bhow long ig would
tike. - ;5,:‘ . . |
You snricipate toworsow you will axgue sbout s
houx? A &
MR. MANZELLA; Yaiy your Honor.
THE GOURT: And your argument, Mr mm% |
T HR. FARARER: Well; 1t might be »~ if might b thyee
Ghys, your Bonop. AL Jeast three dxys.
TRE COURTY Well, T would siy this, lek we tell you

e,

| this, I don't think in view of thw recency of baving read
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R A

this transcript thire would be amy need for you ko yevesd
oy bxsoweript,

MR, FANAREX: I don't contesplate zaresding that vhick
has freuspired 0 #ny great length, youy Homox, That which
hux bewn

THE CQURT: Do you weully thiok it will cake you that
Llong?

MR, FANAREKY Well, ag X =~ ag I g0 over thase
Exanseripty =«

THE COURTX ¥ know you g0 over them, and I think that
it's too mach, just pexsonally, to veped from ¥ Sranscrip
which huy been #o recently »ead fo thew. It would sppesr to
ma to b vanetussary. If you cfn, in your own words, nake
youx notex and aypue from your notes, it would probebly save

& great denl bF tims, Judging from whab I have aeen of youy

16

cloning axguesnt in the £flrst phmse.
I would miggest that you do that for yiur
argoment. Perhaps Lt would shorten it.
Ax you koowy the leugth of argoment does nob
wm‘umny indicate its affectiveness.
. KABAREK: Well, I understand that, your Honow,
THE COURT: Well, then, you will not be umm until

- Wednewdny, Tharsdey is Thankegledng. RIS Tet thm go o

Thanksgiving »= X dm'tthinkwm&m:m thiern ovex
Thankagiving, 8o let thew go oo Thanﬁmviug atid et i:hw
come back on Fridey, mod you would respond, and thm Hz:u

| Manxells, and then Mr, Kandvek to conelude, I ﬂm*t mppnm
your conclusion, after thrse days ssrgusent, Wﬁﬂ be m 1““8& .
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ls that coprach? | o
MR, KANARER: No, T don't w= T == T am maldng 46 ws 3 |
pithor words, 1 am congtantly, ki, working with the ldam of
making it as short sy possible, your Howon.
THE COURTR  Well, do you supgest that we tell Mre. Lowe,
then, the cage will be submitted to the jury by nest Foiday?
¥R. FAIAREM: Wall, T would Teave that == X mean -
HMR. MANZELIAY I don't think it will,
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_ .1 have to tell hex that she can’t be excuxed.

it helieve to be the tiwe slesend involved, how long she {a
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| sotng to be tied up.

THE CEURT: Pardon?
. MANZELIAT I don’t think it will, |

THE COURT: That would be the cmm's apfmim» XE

youx mspm Sa wort and Me, Ransxek'¥ Lx abory o= |
. MANZELIAS You Btill bave to J.nstmt;. e

TR GOMRT:  Paxdou? A

MR, WANZELLA: You still have to fnstruck. . 1 - .

THE COURT: Thet's wiat I mesn. We can Instwuek oo
Friday sfternoon and glve them the case, R

MR, FANAREK: I would Iike »= X would do this, though,
I wuld solicit the Couxt, pointing out that Mra, -+« yo Mrs.
Yove will viok think thet either sovonel L »~ ig = ig »=

THE COURTY The Court thinks it will be vary bed o <
& very poor thing to do £o Indicate £o her that sither govnsel
ix causing any delay.

MR, RANAREK: DNo, because =

THE COURY: 5o don't be woxried about thet.

MH, BANAREX: Whet I would sak your Howox to do In e
positive way, iy to Inform hey that Decmuse she was & paxd
of the delibexations, it {s youx Honox's belief ahe phauid
delibexate st penalty,

THE CODRE: OF course, OF courss. I can’h pseuse hex,

MR, KARAREK: Might, xight.
THE COURT: But, ont the other hend, I do want i lek
the lady know, In view of her very urgent circumatances what
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52 ] Do you both suggest we procasd thut =
® R MR, FANAREK: Well, yeah, The point ix, your Honox
s | Ll golng to maxk this as an exbiblt?
4 THE COURT: Y¥ you wish,
s | MR, BARAREK: 0Oh, yes, defirdtely,
‘ 6 THE COURTY Definitely?
! . MR. FANABER: Would your Honor mark this as mn
8 exhibit? .
o THE COURT: I don't think £t has %o be marked ax mn
10 exhibit. B
1 MR. RANARER: Paxdon? | o
12 THE COURY: Let's put it fn the file, -
s MR, RANAREK: Oh, well, ax Long as it i peratied fn -
| u | the £ile. RO |
; @ 15 THE COURY: Not -« I don't know how to sAXTy At
16 MR. RARAREK: Paxdon?
7 THE GOURT: X would not unless you wish to have it 4
18 a defepse exhibir,
h MR. FANAREN: Wo, I have ng particulax desire, Just xs
» | fong a8 1t ia 4 peramnent record in thig cxse.
a | THE COURT: Well, why don't you read it into the
2 | yecord just i the svent Lt should get losk,
2 MR MANZELTA: Couldo't we just ke 1t a papt of tie
. % rocord?
p 5 | R, RANATEK: Why dou't we just put i ==
h 2 THE COURT: A park of the xecond =~
® 2” MR, RARAREK: 1'11 make it w=
‘ i THE COURA: I¢ £s a letter from Richard Love =~
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Richmond Love, dabed Novembew 17, Y971, asgking that hin

© guch that anorher Lwo weekz ig contemplatad hafam t:im:

wifc be excused fox yeason of a hardship counected with
hig wnd ¥Mre. Love's funtended move from Loz Angeles.
{{thereypon, the following proceedings were had
in open court within the pregence and heering of the

Juzor Ioves)

THE COURT: Mrs. Love, Court and counzel have rosd
your hushband’s lotter of November 17, 1671, and we're ail
very sympithotic with your pevsonxl situstion here. %
reallze that vou do wish to snd have to leave the City of
Los Angeles now that you sold your home, and you'rs resdy
to move out, aren’t you?

JUROR LOWE: Well, they told un yesterday It uweuld bo
probably two weeks, L

THE COURT: Two wooks. So it has changed somewhak
From the November 175 o

JUROR LOVE; And he also has let hig brather stay thers |
1£ T have to be locked up, B

THE COURT: Pay Mr. Love my zospects. Teld him that X |

can't exeuse you snd that I .am happy thet the sirantion ig

ci.ﬁltl«
JUROR LOVE:  Yes, . et
THE GOBRT: ALl right, t:im., you £or wlting. ﬁw&

kgt ﬁf"{"

JUROR J4VE; Good nlght.
{(Fhercupod at: 3:22 o'elock piw. the avening

adjouroment way takex,)

PR
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